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Vragen   

Inleiding 

 

Een spouwmuur mag pas worden geïsoleerd nadat er ecologisch 

onderzoek is gedaan naar beschermde diersoorten. Deze uitspraak 

deed de Raad van State op 2 augustus 2023. Het ecologische 

onderzoek is noodzakelijk, maar duur. Daarom vreest Vereniging 

Eigen Huis voor hogere kosten en vertraging bij spouwmuurisolatie.   

 

De Raad van State deed een uitspraak naar aanleiding van een 

isolatiebedrijf die de Wet natuurbescherming heeft overtreden. Een 

spouwmuur mag pas worden geïsoleerd na ecologisch onderzoek. Een 

ecoloog moet de spouwmuur controleren op beschermde diersoorten 

zodat er kan worden geïsoleerd zonder de dieren te storen. Het 

verplichte onderzoek kost € 5.000 en duurt ongeveer een jaar. Er is 

een groot tekort aan ecologen die dergelijk onderzoek kunnen 

uitvoeren. Ondanks dat de uitspraak in het belang is voor de 

bescherming van vleermuizen, vindt Vereniging Eigen Huis de 

onderzoekskosten wel hoog en vreest dat dit tot lange wachttijden 

leidt voor huiseigenaren. Ook het behalen van de gestelde 

klimaatdoelstelling, 2,5 miljoen geïsoleerde woningen in 2030, wordt 

hierdoor moeilijker.  

 

Extra budget voor ecologisch onderzoek. 

Om ervoor te zorgen dat de klimaatdoelstellingen wel worden 

behaald, heeft het demissionair Kabinet extra gelden beschikbaar 

https://www.raadvanstate.nl/uitspraken/@138605/202103977-1-r2/
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https://stadszaken.nl/artikel/5115/kabinet-trekt-40-miljoen-euro-uit-voor-natuurinclusief-isoleren


gesteld. Gemeenten kunnen deze gelden gebruiken voor het 

opstellen van een soorten management plan (SMP), om natuur-

inclusief te isoleren. Met een SMP wordt er in een gebied ecologisch 

onderzoek gedaan. Hierdoor komen de onderzoekskosten niet bij de 

individuele huiseigenaar te liggen. Maar ook het opstellen van een 

SMP vergt veel tijd. Vereniging Eigen Huis vindt dat er hulp moet 

worden geboden aan huiseigenaren die in de tussentijd de 

spouwmuur willen isoleren.     

 

D66 Leudal wilt naar aanleiding van bovenstaande graag van het 

college van B&W het volgende weten. 

 

Vragen 

 

1. Kunt u in 2024 een soorten management plan opstellen waardoor 

    huiseigenaren in Leudal weten wat er wel en niet kan op het 

    gebied van spouwmuur isolatie? 

2. Kunt u totdat het onderzoek klaar is huiseigenaren hulp bieden bij 

    het isoleren van hun woning?   

 

  

Ambtelijk advies  Datum:  

Advies:  

1. Alle gemeenten hebben een specifieke uitkering (SPUK) ontvangen 

voor de lokale aanpak isolatie. In regio (RES) verband is er een 

project in voorbereiding om bij slecht geïsoleerde koopwoningen 

tenminste één isolatiemaatregel uit te voeren. Te beginnen met 

inwoners met een laag inkomen. Vanwege de 

Natuurbeschermingswet en de voornoemde uitspraak van de Raad 

van State heeft dit vertraging opgelopen. Het opstellen van een 

Soorten Management Plan (SMP) voor de hele gemeente biedt een 

oplossing. Dit is kost voor Leudal circa €300.000,- en duurt 2-3 jaar 

vanwege de ecologische onderzoeken die moeten plaatsvinden. Door 

het Rijk is hiervoor een nieuwe SPUK regeling in het vooruitzicht 

gesteld. Leudal gaat een SMP opstellen. Dat zal echter niet in 2024 

afgerond zijn. 

2. De werkgroep besparing van de RES in overleg met de provincie 

om een zogenaamd pre-SMP protocol op te stellen. Dat wil zeggen 

dat vooruitlopend op het SMP er onder voorwaarden geïsoleerd mag 

worden zonder een uitgebreid ecologisch onderzoek. Onder andere 

provincie Utrecht past dit al toe. Provincie Limburg heeft toegezegd 

ook met een pre-SMP te gaan werken. 

Voorts is er op 4 oktober jl. een kamerbrief gepubliceerd over het 

thema natuurvriendelijk isoleren, naast het SMP en pre-SMP is er in 

de brief sprake van een landelijke aanpak waarbij er 5-7% van de 

woningen geïsoleerd mag worden zonder onderzoek. Dat moet nog 

verder uitgewerkt worden. 

De Energiebespaarbrigade zal ook in 2024 inwoners blijven adviseren 

over hoe door het aanpassen van het gedrag, en door het treffen van 

kleine maatregelen er energie bespaart kan worden. 
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